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   V pátek 22.2.2008 se v sále rokytnického Klubu uskutečnil První repre-
zentační ples Města Rokytnice v Orlických horách. V úvodu večera pro-
mluvil starosta města pan Petr Hudousek, který přivítal všechny hosty. Pak 
už na parket vjeli malí řidiči tatrovek a uvedli tak předtančení dětí z mateř-
ské školy. Roztomilí tanečníci a tanečnice předvedli svoje vystoupení a 
sklidili zasloužený potlesk. Potom již začali tančit i dospělí tanečníci, kte-
rým celý večer k tanci hrála skupina LUCKY BAND z Hradce Králové. 
Před desátou shlédli návštěvníci plesu další předtančení, tentokrát taneční 
skupinu Horské myši,jejichž vystoupení bylo jako vždy vynikající. Pak se 
znovu tančilo a před půlnocí se konalo překvapení v podobě vystoupení 
skotského dudáka. Protože většina z nás nikdy dudy „na živo“ neslyšela, 
byli jsme ze skotské muziky a hry na dudy naprosto nadšení. Ty odvážnější 
tanečníky dudák naučil i jednoduchý skotský tanec. Dobré jídlo, bohatá 
tombola ve které vyhrávala každá vstupenka a příjemná společnost lidí 
z jednoho města vytvořily atmosféru zdařilé společenské akce, která by se 
měla  každoročně opakovat.                                                                   duš

PRVNÍ KRŮČKY 

NA PARKETĚ

Dvacátého druhého února zúroči-
ly děti ze školky své dlouhodobé 
nacvičování. Celá příprava byla 
veselá, radostná a hlavně zcela 
vycházející z dětské aktivity a 
hravosti. Malí tanečníci brali pří-
pravu velmi vážně a již delší čas 
všichni žili „v tanečním rytmu“. 
Všechny děti z MŠ měly možnost 
ukázat své umění na generální 
zkoušce. Hojnost návštěvníků z 
řad rodičů, prarodičů i prapraro-
dičů byla neuvěřitelná a myslím, 
že každého osvěžil pohled na tan-
čící drobotinu. Kdo vystoupení 
náhodou ještě neviděl, tak jistě 
bude mít další možnost (např. na 
besídkách).
Vyvrcholením byla účast dětí na 
plese. Počet tančících byl omezen 
velikostí tanečního parketu, ale i 
určitou sociální zralostí dětí. Pod-
le potlesku diváků nebylo vystou-
pení „propadákem“, ale jedna 
vyslechnutá věta po ukončení čás-
ti tanečku z úst malého Toma, byla 
vypovídající. „Tak, Míro, jak sis 

to tancování užil? Já moc, bylo to 
bezva.“ Třeba jen pro toto uspo-
kojení stála ona několikaměsíční 
práce za to!
Výsledkem není jen radost z pohy-
bu, ale i nemalá fi nanční částka, 
která byla vybrána ve prospěch 
dětí z mateřské školy. Všem dár-
cům, pořadatelům, ale i mamin-
kám, které své ratolesti musely 
doprovázet, děkujeme. A slibuje-
me, že o nás ještě uslyšíte.             
                Vaše školička    VGall.

ČTĚTE UVNITŘ:

 Jarmark na Kopečku
 Country tance v Rokytnici v O. h.

 Poznejte naše sousedy - díl 2.
 Školní kurýrek



INFORMACE Z ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCHINFORMACE Z ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH

ROKYTNICE
Kompletní Usnesení Rady města je uvedeno na internetových 

stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí
 na Městském úřadu v Rokytnici v Orlických horách.

Body z jednání Rady města dne 04.02.2008 a 18.02.2008 – zkrácený 
výpis

 Konkurzní řízení na funkci ředitele/ředitelky MŠ Rokytnice v O. h.
Rada města jmenuje do funkce ředitelky Mateřské školy v Rokytnici 
v Orlických horách p. Vlastu Gallovou od 1.3.2008 na základě doporu-
čení konkurzní komise.

 Zřízení věcného břemene – rekonstrukce ČOV  Rokytnice v O. h.
Rada města schvaluje uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene k částem pozemků č. 782/1, 794/5, 771, 952/1, 659/2, 
659/3 a stavební 578  v k.ú. Rokytnice v Orlických horách v rámci  
stavby Stavební úpravy ČOV Rokytnice v Orlických horách a dostavba 
kanalizace.

 Oznámení o zrušení vlakových spojů na trati Doudleby-Rokytnice 
– OREDO spol. s r.o.
Rada města bere na vědomí informaci  spol. OREDO s.r.o. Hradec Krá-
lové o racionalizačním opatření, kterým  je omezení provozu vybra-
ných vlakových spojů na trati 023 Doudleby nad Orlicí — Rokytnice 
v Orl.h..
Rada města nesouhlasí s rušením spojů dle oznámení organizátora 
dopravy kraje.
Rada města ukládá spojit se starosty okolních obcí, připravit dopis o 
nesouhlasu s rušením spojů a pozvat zástupce spol. OREDO a zást. 
Královéhradeckého kraje na společné jednání.

 Ceník – hřbitov
Rada města schvaluje ceník poplatků za nájem hrobového místa v před-
loženém návrhu.

 Slevy na prodej potřeb na třídění bioodpadu
Rada města bere na vědomí informaci k třídění bioodpadu ve městě.
Rada města schvaluje:
- prodej 120 l nádob na bioodpad v r. 2008 zájemcům z řad podnika-
telů za sníženou částku 200,- Kč s tím, že podnikatelé předloží měs-
tu smlouvu uzavřenou s oprávněnou osobou na likvidaci bioodpadu 
z jejich provozovny,
- prodej kompostovatelných sáčků na bioodpad v r. 2008 zájemcům 
z řad občanů za sníženou částku 15,-Kč za 1ks balení po 15 sáčcích, 
s tím, že na tuto slevu mají nárok pouze domácnosti, které přistoupily 
k systému sběru bioodpadu ve městě. 

 MSB – zpráva o hospodaření r. 2007 a rozpočet 2008
Rada města schvaluje zprávu hospodaření v roce 2007 a rozpočet na rok 
2008 Městské správy bytů.

 Žádost o poskytnutí sponzorského daru-turnaj v křížovém mariáši
Rada města schvaluje poskytnutí sponzorského daru na turnaj v křížo-
vém mariáši v Rokytnici v Orlických horách ve formě věnování poháru 
pro vítěze.

Z PRACOVNÍHO KALENDÁŘE VEDENÍ MĚSTA:

ÚNOR 2008

1.2. Starosta města jednal spolu s vedoucím MIKS na úřadě starosty powiatu 
Kladsko v Polsku o možnostech uspořádat v Rokytnici společný česko-pol-
ský veletrh turistikých možností propagující oblast Euroregionu Glacensis. 
4.2. Radní Mgr. Morávek se spolu s tajemníkem MěÚ, starostou obce Bar-
tošovice v O.h. a zástupci dalších institucí v Rokytnici zúčastnili na měst-
ském úřadě jednání se zástupci společnosti AUDISBUS ohledně možnosti 
zavedení provozu Radiobusu pro oblast Rokytnicka.
4.2. Zasedání Rady města.
5.2. Starosta města jednal s ředitelem OŘ Policie ČR v Rychnově n.K. o 
možnostech užší spolupráce při prevenci a potlačování kriminality ve měs-
tě.
15.2. Starosta města jednal s předsedou družstva Orlický konzum Kostelec 
nad Orlicí o plánovaném rozvoji nákupního střediska ve městě.
18.2. Radní Mgr. Morávek spolu s vedoucím organizační složky MIKS Bc. 
Rückerem navštívili ředitele Městského divadla Mladá Boleslav a projedná-
vali zde možnost realizace divadelního představení tohoto profesionálního 
souboru na prknech rokytnického kulturního domu.
18.2. Starosta města se zúčastnil zasedání Rady Euroregionu Glacensis.
18.2. Zasedání Rady města k rozpočtu na rok 2008. 
21.2. Místostarosta, radní Mgr. Morávek, tajemník MěÚ, zastupitelé města 
Mgr. Janeček, MUDr. Macák a p. Petr spolu se dvěma zaměstnanci MěÚ 
se zúčastnili školení týkajícího se aplikace zákona o obcích. Školiteli byli 
pracovníci Krajského úřadu Královéhradeckého kraje.
21.2. Zasedání Dozorčí rady společnosti Rokytnická voda s.r.o.
22.2. Starosta města jednal s ředitelem Hasičského záchranného sboru Krá-
lovéhradeckého kraje o podpoře HZS při realizaci projektu rekonstrukce 
býv. kotelny K3 na hasičskou zbrojnici.
25.2. Zasedání Zastupitelstva města.

Město Rokytnice v Orlických horách, GUSEPPE a.s., RENOMIA 
a.s.,  MADOS MT s.r.o., ORLICKO a.s., Česká spořitelna a.s., Čes-
ká pojišťovna a.s., Lesy ČR s.p., České dráhy a.s., VCES a.s., UNI-
PRINT s.r.o., JUDr. Švandrlík Pavel, Real-servis CZ s.r.o., AUKO 
s.r.o., SVITR a.s., Strojírny Rokytnice a.s., AUDIS BUS s.r.o., Sněžka 
v.d., OUTDOOR SPORT s.r.o., KULTURA s.r.o., Správa a údržba sil-
nic s.p., SELKA a.s., RECO s.r.o., Technika Rokytnice s.r.o., Orlický 
konzum v.d.,Myslivecké sdružení Orlické hory Rokytnice v Orlických 
horách, Základní škola Rokytnice v Orlických horách, Mateřská ško-
la Rokytnice v Orlických horách, Sdružení Neratov, TENNIS CLUB, 
Městská knihovna Rychnov nad Kněžnou , MO KDÚ-ČSL Rokytnice 
v Orlických horách, Štěpánek Zdeněk ml., Blahuta Jan, Levý Adam, 
Hudousek Petr, Mgr. Morávek Jan, Holenda Tomáš, Mlynářová 
Naděžda, Barilla František, Macáková Pavla, Bohánská Kateřina, Tha-
ng Nguyen Van, Beneš František, Černohous Josef, Kalousová Dana, 
Hubená Blanka, Rücker Miroslav, Hrdlička Radek, MUDr. Macák 
Martin,  MUDr. Podolská Ilona, MUDr. Bořková Zdeňka, Mgr. Kaně-
rová Marie, Ing. Orgoníková Hana, Ing. Horáčková Zdeňka, Kalous 
Jiří, Ing. Divíšek Dušan, Hemrlík Ladislav, Fitzková Daniela, Díví-
šek Luděk, Resler Jan, Michl Jiří, Mencák Jiří, Štefek Michal, Klí-
ma Pavel, Pokorný Jiří, Jirout Jan, Pešek Kamil, Klementová Radka,  
Grund Antonín, Doležal Zdeněk, Říha Milan, Opletal Martin, Ing. 
Fremuth Jan, Mamiňák Petr,  Hůlka Miroslav, Štětka Jan,  Pavlík Petr, 
Dočkalík Radek, manželé Šudovi, Veselá Danuše, Příkopa Bohumil,  
Hirka Roman, Podolská Eva, Talavašková Iva, Saligr Miroslav,  Ing. 
Maixner Ludvík, Kunc Petr, Ligeti Robert,  Traffi c.
VŠEM SPONZORŮM DĚKUJEME.      
                                                            Petr Hudousek, starosta města

Sponzoři I. reprezentačního plesu

Města Rokytnice v Orlických horách

  Ve dnech 26.03.2008 a 31.03.2008 budou na Městskému úřadu 
v Rokytnici v Orlických horách – zasedací místnost (přízemí) přebírat 
pracovníci Finančního úřadu  Rychnov nad Kněžnou daňová přiznání 
na daň z příjmu fyzických a právnických osob za rok 2007.

Pracovní doba:  
středa 26.3.2008    8,00  hod. – 17,00 hod.               
pondělí 31.3.2008  8,00  hod. – 17,00 hod.

Město Rokytnice v Orlických horách

O Z N Á M E N ÍO Z N Á M E N Í



Knihovna v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY BŘEZEN 2008

Romány pro ženy:
Trojdílné plavky 
– Formanová M.

Jak nezabít manžela 
– Verner P.

Naučná literatura:
Blíženci – Štirský B.
Minuty s Jiří Paroub-
kem – Schmiedberger

M.
Feng šuej domova

Feng šuej – pokojové 
rostliny

Holocaust – Cílek R.  

Ostatní beletrie:
Pod kůží - poezie

První dámy – rozhovo-
ry s osobnostmi 

Feng šuej – harmonie 
v partnerství

Cizojazyčná literatura:
Moll Flanders – 

literatura v angličtině 

Pro děti a mládež :
Harry Potter a relikvie 
smrti, 7díl - Rowlin-

gová

Městské informační a kulturní středisko Vás zve
  na výstavu originálních, nápaditých a pro mnohé i provokujících knižních vazeb.
Výstava bude otevřena od 4.3.2008 do 27.3.2008 
27.3.2008 bude uspořádána dernisáž s doprovodným programem. 
Autory vystavených děl jsou experimentátoři Martina Jiroutová z Hradce Králo-
vé a Josef Pácha z Jihlavy.
Tato výstava je jakýsi úlet od klasické knižní vazby a jisté zlehčení  tohoto tradič-
ního řemesla. 
Autoři nevnímají knihu jako takovou, ale jako samotné výtvarné dílo. Např. intro-
vertní kniha – sešitá vazba, kterou nelze otevřít.
Osvícená kniha – knižní vazba podsvícená žárovkou a jiné.
Otevírací doba výstavy :  Út: 13h – 18 hod.
  Čt: 13h – 18 hod.
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ                          Těšíme se na Vaši návštěvu

Město Rokytnice v Orlických horách pro Vás připravilo ve spolupráci s 
fi rmou EKOLA České Libchavy s.r.o.

MOBILNÍ SBĚR ODPADU,  
který proběhne dne 19.04.2008 (sobota) a bude proveden zastávkovým 

způsobem, při kterém  sběrná vozidla zastaví v určený čas na určených 
stanovištích v obci, kde budete moci odpady obsluhám vozidel odevzdat. 
Přísný zákaz ukládání odpadů  před příjezdem sběrných vozidel pod poku-
tou 50.000,--Kč!!! 

Přehled stanovišť v obci:
1.Panské pole – parkoviště u bufetu 10,00-10,30 hod.
2.Nebeská Rybná – u garáží 9,00 – 9,45 hod.

1. Vozidlo RENAULT M 250 baterie všeho druhu, oleje, plechovky od
 SPZ UOA 48-31 barev, rtuťové zářivky a výbojky, zbytky
 Mobilní sběrna nebezpečných odpadů ředidel, čistící hadry, rtuťové teploměry,
  pesticidy, fotochemikálie, léky, nádoby se
  zbytky škodlivin, apod.
2. Vozidlo Volvo vyřazené televizory, lednice, pneumatiky,
 SPZ 1E9 3252 vysavače, elektrošrot
 Ramenový nosič kontejnerů

  V zájmu hladkého průběhu celého sběru Vás žádáme o respektování výše 
uvedeného rozdělení sběrných vozidel a přebíraných odpadů.

Upozornění: Při tomto sběru nebude přebírán železný šrot !!!

Způsob přebírání odpadu:
 Občané (trvale žijící nebo rekreanti mající nemovitost v k.ú. Nebeská 
Rybná a Panské Pole), kteří uhradili Městskému úřadu Rokytnice v O.h. 
poplatek za nakládání s odpady, mohou odevzdat odpady  bezplatně.

Další informace o sběru:
Městský úřad Rokytnice v Orl.h. 494 379 035 Levá Eva 
 494 379 029 Seidlová Lucie 
EKOLA České Libchavy, s.r.o. 465 582 133, 724 369 024 Ing.Richard Prášil

JAVORNICKÉ LOŇSKÉ 

NASAZENÍ
JAVORNICE – V loňském roce obec Javornice vykonala kus 
práce, která možná zbrzdí počiny roku letošního. Leč slouží jí ke 
cti, že loňské akce vyřešily řadu komplikovaných situací.
  „Zabezpečili jsme zásobování obyvatel obce kvalitnější vodou 
propojením vodovodu se Slatinou nad Zdobnicí. Nyní již vede 
do Javornice velmi kvalitní voda až z Helvíkovic a vodní zdroj 
v Javornici zůstává jako záložní,“ uvádí javornický starosta 
Josef Serbousek. Náklady činily přes 1 milion 290 tisíc, přičemž 
obec obdržela dotaci přes 900 tisíc.
  „Další rozsáhlou stavbou byla čistírna odpadních vod za ško-
lou. Jak organizačně, tak pracovně. Celková částka nákladů 
dosáhla takřka čtyř milionů korun, povrchové a terénní úpravy 
se dokončí v jarním období,“ konstatuje Josef Serbousek.
  Snadné nebylo provést nezbytné úpravy kuchyň v základní a 
mateřské škole. „Opravy spočívaly v obnově nové elektroin-
stalace, vodovodních a kanalizačních rozvodech, úpravě pod-
lahovin. V mateřské škole nebyly úpravy tak náročné, přesto 
dohromady finanční náklady nebyly zanedbatelné,“ sdělil nám 
Josef Serbousek.
  Nejrozsáhlejší letošní javornickou stavbou by mělo být vybu-
dování technické vybavenosti pro zástavbu 22 rodinných domků 
V oblasti Na Pastvině. Protože se jedná o finančně náročnou 
akci, chtějí javorničtí zastupitelé ji rozložit na delší časový úsek 
s dokončením v roce 2009.
  A neopomeňme, že v Javornici byl rekonstruován most u Mot-
lových (náklad 5,2 mil.Kč) a most na Přímu (22.mil. Kč). Silni-
ce přes Blatiny však na rekonstrukci čeká dál, ačkoliv její stav 
po zimě bude možno považovat za havarijní.                         ba

UTERÝ A ČTVRTEK 13 - 18 HODIN



POZNEJTE NAŠE SOUSEDY - díl 2.
Vstupem Česka a Polska do tzv. Schengenského prostoru bez vnitř-
ních hranic se nám otevírá možnost ještě většího svobodného cesto-
vání téměř do všech zemí EU. Obyvatelé Rokytnice a okolí sdílejí 
státní hranici s Polskou republikou a díky otevření hraničního mostu 
přes Divokou Orlici (polsky Dzika Orlica) v Bartošovicích pro moto-
rová vozidla, získávají možnost blíže poznat naše severní sousedy, 
o kterých toho, ruku na srdce, asi moc nevíme. Současně bude tento 
seriál postupně uveřejňován na internetových stránkách města www.
rokytnice.cz – Info-servis – Ziemia Kłodzka (PL).
V minulém čísle jsme si řekli něco o systému samosprávy v Polsku a 
popsali jsme si které gminy sousedí s naší oblastí. Dnes si v krátkosti 
přiblížíme první z nich, a to Gminu Międzylesie. 
Gmina Międzylesie je vesnicko-městskou gminou, ležící v Dolno-
slezském vojvodství, okrese Kladsko. Podle sčítaní lidu z r. 2004 zde 
žije 7643 osob. Gmina je položená  v nadmořské výšce 440 – 1326 

m.n.m. Nejvýše položeným místem v gmině je Malý Sněžník (Mały 
Śnieżnik 1326,1 m). Správním centrem gminy je město Mezilesí 
(Międzylesie), které je od Rokytnice vzdáleno nejkratší cestou 22 
km. Pod správu Gminy Międzylesie patří celkem 22 vsí. V čele úřadu 
města a gminy stojí burmistrz (starosta) mgr.Tomasz Korczak. Dále 
zde najdeme zástupce starosty a tajemníka. Rada gminy má stejnou 
úlohu jako naše zastupitelstva obcí s tím rozdílem, že v Polsku je 
starosta volen přímou volbou a není členem rady gminy. Odvola-
telný ze své funkce je tak pouze při dodržení zákonem stanovených 
podmínkách.  
Přes gminu procházejí dvě důležité dopravní komunikace. Význam-
ná silnice č.33 z Kladska do Dolní Lipky s napojením na naši 
silnici č.11 na Prahu, Brno nebo Ostravu. Druhou je železniční 
koridor  Wrocław – Praha. Zmiňovaný železniční koridor prochází 
v současné době rozsáhlou rekonstrukcí. 
Co můžeme najít v Międzylesie a jeho okolí zajímavého ? Za výlet 
určitě stojí oblast pod Králickým Sněžníkem, kde je mnoho znače-
ných turistických tras procházejících nádhernou krajinou. Zajímavé 
je i historické centrum města Międzylesie, kde se nacházejí zbytky 
prvků lidové architektury, které známe z Rokytnice – podsíňkové 
dřevěné domy. V Międzylesie je nazývají domy soukeníků. Zají-
mavým místem gminy je hraniční hora Trójmorski Wierch ( 1145 
m.n.m.), která je rozvodím hned tří moří. Pod vrcholem hory totiž 

pramení Nysa Kłodzka (Kladská Nisa), která odtéká směrem do Bal-
tického moře, Lipkovský potok, který pokračuje po českém území a 
odtéká do Severního moře, třetím tokem je řeka Morava, která proté-
ká údolím pod touto horou a svoji pouť končí v Černém moři. 
Ze strany od Bartošovic v Orlických horách stojí jistě za prohlídku 
bývalý strážní hrad Szczerba, postavený v pol. 14.století. V r. 1428 
byl zničen husity a už nebyl obnoven. Nedaleko od zřízeniny tohoto 
hradu se nachází přírodní památka  Solna jama - neveliká (cca 40 m 
dlouhá) dutina má čočkovitý tvar s výplní krystalického vápence. 
Název pochází od kalcitových povlaků přípomínajících svých vzhle-
dem sůl. Žije zde endemický druh hmyzu. K oběma památkám vede 
z Bartošovic-Niemojówa černá turistická značka. Dalším zajímavým 
místem je barokní kostel Nanebevzetí Panny Marie v obci Nowa 
Wes, který byl postaven v letech 1702-1704. Je to druhý velký kostel 
v kladském kraji vznesený na půdorysu latinského kříže. Zajímavos-
tí této stavby je její příbuznost vzhledová i stavitelská s naším koste-
lem Nanebevzetí Panny Marie v Neratově. Obě stavby mají stejného 
budovatele – italského stavitele J.Carove, který byl usedlý v Klad-
sku a v letech 1730-33 řídil dokončení stavby neratovského kostela. 
Hrabě Nostic z Rokytnice tehdy volil tuto možnost po tragické smrti 
prvního neratovského stavitele K.A.Reina (usedlého v Rokytnici) 
a pravděpodobně mu byla známa podobnost neratovského chrámu 
s kostelem v Nowe Wsi.                                          Petr Hudousek

ROKYTNICE – V den volby nového prezidenta naší republiky jsme 
v poklidu hovořili s rokytnickým starostou PETREM HUDOUS-
KEM o roce loňském i roce letošním.
  „Nejprve jsme se museli po volbách trochu rozkoukat. Zvolili 
jsme jakousi dělbu práce, vytvořili oblasti zodpovědnosti radních 
za určité oblasti života v našem městě, ne aby všechna práce visela 
na jednom člověku. Myslím si, že se nám to zatím daří, a že se daří 
tlačit spoustu dobrých věcí dopředu.“
  Na městském úřadě provedli změnu systému odborů, což se 
týká především oblasti kultury, kde došlo k vzájemnému propo-
jení služeb knihovny a informačního střediska. „Knihovna je teď 
v novém prostředí bývalého Domu služeb na náměstí, což už teď 
zvýšilo její návštěvnost. Máme tu k dispozici malou výstavní 
místnost, která poskytuje v současnosti možnost do konce února 
zhlédnout výstavu Okénko do historie aneb Rokytnická všehochuť 
a připravujeme výstavy další – o vázání knih, na léto Rokytnicko ve 
fotografiích s dvojjazyčnými popisky pro zahraniční návštěvníky. 
Doufáme, že tu vzniká jakýsi zárodek našeho budoucího městského 
muzea.“ Výrazným způsobem se postupně rozšiřuje nabídka kultur-
ních pořadů. V r. 2007 jich bylo uskutečněno více než dvacet.
  Rokytnice přemýšlí o budoucnosti i v jiných oblastech. „Připra-
vujeme možnost individuální výstavby pro lidi s trvalým pobytem 
v lokalitách za školou a na louce pod železničním nádražím, projekt 
se už zpracovává. V souvislosti s přestavbou ústavu sociální péče je 
v plánu přeložka silnice na Kunvald, která by měla být hotova ještě 

letos. To znamená, že celý ten zatáčkový oblouk se změní v místní 
komunikaci a na něj navazující cesty, další bychom rádi zrekonstru-
ovali,“ říká starosta Petr Hudousek.
  Zároveň přemýšlejí o rozšíření spolupráce s polskou stranou 
v rámci projektů Evropské unie. „Chtěli bychom s polským pří-
hraničím vytvořit společný záchranný systém. Dosavadní zkuše-
nosti ze spolupráce s Poláky jsou velmi příjemné a povzbuzují-
cí především na kulturním a společenském poli, v čemž hodláme 
pokračovat. V rámci společného záchranného systému bychom 
rádi uskutečnili rekonstrukci bývalé kotelny u nádraží na novou 
požární stanici, která by měla být dokončena v roce 2009. Rovněž 
uvažujeme o zlepšení nabídky v rámci cestovního ruchu. Chceme 
vytvořit vycházkové okruhy kolem Rokytnice jak pro letní, tak i 
zimní období, protože řada lidí nechce absolvovat náročné túry po 
vrcholech Orlických hor. Navíc tu lze nabídnout historické a jiné 
zajímavosti, dosud opomíjené.“
  Předpokládá se, že vzájemná spolupráce s Polskem bude mít více 
aspektů. Výměnné programy se připravují, svůj význam mají i pře-
chody v Orlickém Záhoří a v Bartošovicích. Je tu i možnost pra-
covního začlenění polských občanů do rokytnické firmy Guseppe. 
V každém případě otevření hranic v rámci shengenské zóny přináší 
další možnosti vzájemného poznávání a uznávání.
  Uvidíme, jak se oblast Rokytnicka bude vyvíjet dál. V každém pří-
padě jí a jejich představitelům přejeme pokud možno jen to dobré a 
nejlepší.                                                                         J. Bahník

ROZHOVOR SE STAROSTOU MĚSTA ROKYTNICEROZHOVOR SE STAROSTOU MĚSTA ROKYTNICE

 znak města Międzylesie
  

zbytky hradu Scerba na zbytky hradu Scerba na 
snímku z 30. let 20.století snímku z 30. let 20.století 



EDUARDŮV TRPASLÍK
16. ročník

Místo konání: HOTEL EDUARD

Datum: 15. března 2008

Začátek: 13.30 hodin

DÉČKO Dům dětí a mládeže Rychnov nad Kněžnou
a

pracoviště Rokytnice v O. h. 

pořádá

PRÁZDNINOVOU  VÝTVARNOU  
DÍLNU

V  ZŠ  ROKYTNICE

BATIKOVANÁ VELIKONOČNÍ 
VAJÍČKA

Vyrobíte si krásnou velikonoční dekoraci a
ozdobíte pokojíček, nebo je použijete jako dárky

Kdy: v pátek 21. 3. 2008  od 9,00 do 12.00 hod.
Kde: Paličkování – nad školní jídelnou, sraz před ZŠ
       Co s sebou: 3 vejduňky / vyfouknutá vajíčka /

Cena: 30, - Kč
Vede: Daniela Fitzková

I. ROKYTNICKÉ COUNTRY TANCOVÁNÍ
 Zveme všechny příznivce country na kurz Country tanců pro začá-

tečníky. Kde : Restaurant Klub Rokytnice v Orlických horách. 
Kdy : sobota 22.3.2008. V kolik : od 14,00 hodin. 

Co potřebujete : dobrou náladu, věk cca mezi 12 - 99, schopnost 
rozeznat pravou nohu od levé , umět počítat do osmi ( nebo dvakrát 

do čtyř ) a mít chuť si to vyzkoušet. S sebou: boty na tanec nebo 
sport.boty a kurzovné: 70 Kč/osoba nebo100/pár. 
Dotazy na alabama@post.cz nebo na 776798560.

POZVÁNKY NA AKCE V ROKYTNICI 

V ORLICKÝCH HORÁCH A OKOLÍ

NA MĚSÍC DUBEN PŘIPRAVUJEME  

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ 
KARNEVAL

INFORMACE VÁM PODÁ 
TURISTICKÉ INFORMAČNÍ CENTRUM 
ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH



INFORMACE Z WIYRHANEY

  Protože se blíží jaro a s ním jezdecká sezóna 2008, dovolte mi 
seznámit zájemce o jezdecký sport a chov koní s několika informa-
cemi.
  Rokytnický jezdecký oddíl Wiyrhanea je znám především na poli 
westernového ježdění, kde již získal mnoho titulů a cen. V tomto 
sportovním odvětví se pohybuje bezmála již deset let. 
  V rámci Western riding clubu ČR pracují v celé republice jeho 
jednotlivé sekce a jedna z nich i v Rokytnici. Nese stejný název jako 
místní jezdecký klub, tedy sekce Wiyrhanea. Sdružuje především 
zájemce  o koně a ježdění, ale i zájemce, kteří se zajímají o western  
jen teoreticky. Členové sekce mohou být prakticky z celé republiky, 
nejen z blízkého okolí. Pokud by se našel zájemce o členství, stačí se 
obrátit na předáka sekce Wiyrhanea (kontakty na www.rokytnice.cz) 
a ten podá veškeré informace a vyřídí i potřebné dokumenty. Člen-
ský příspěvek ve WRC na rok činí 400,- Kč pro dospělou osobu a 
100,- Kč na rok pro děti. Dále se platí zápisné jezdců i koní a poplat-
ky za licenci pro jezdce (předpokládá složení zkoušek) a licenci pro 
koně. Více informací naleznete na stránkách Western riding clubu 
ČR www.wrc.cz .
  V letošním roce se budou westernových soutěží účastnit tři koně z 
Wiyrhaney, a to klisny Bretty a Ginger a valach Patriot.Vedení klubu 
rozhodlo předběžně o účasti na těchto soutěžích:

 17.5. Černá Voda (Jeseníky)
 21.6. Deštné v O.h. (česko-polská účast)
 22.6. Nová Amerika (kvalifikace pro Mistrovství ČR)
 12.7.  Horka nad Moravou (Olomouc)
 9.a 10.8. Nová Amerika  (kvalifikace pro Mistrovství ČR) 
 23.8. Černá Voda  (kvalifikace pro Mistrovství ČR)
 4.10.a 5.10. je vypsán termín MČR dospělých v Horce nad Mora-

vou
  O účasti na dalších jezdeckých akcích jiného zaměření, kterých 
bude také dosti, budeme čtenáře Horského kurýra průběžně infor-
movat.
  Další důležitou informací je nábor nových členů do jezdeckého 
klubu. Zájemci se mohou hlásit od měsíce března na telefonních 
číslech uvedených na www.rokytnice.cz  nebo přímo osobně ve stáji 
SK Wiyrhanea v odpoledních hodinách. Podmínkou je věk 10 let a 
výše, pro členy mladší platí zvláštní podmínky a je nutná přítom-
nost rodinného příslušníka. Je možné přijmout i zájemce s vlastním 
koněm, jehož ustájení bude předmětem smlouvy o ustájení koně.
  Na  závěr bychom rádi nabídli spoluobčanům možnost zbavovat se 
tvrdého pečiva a nepotřebných jablek, které budete po zimě vyklízet 
ze sklepů. Nesmí však být napadeny plísní nebo hnilobou. Je mož-
no kontaktovat kteréhokoliv člena jezdeckého klubu nebo přivézt 
pečivo či jablka přímo do stáje. V nepřítomnosti členů stačí položit 
ke dveřím stáje, již několik obyvatel Rokytnice a chalupáři tohoto 
využívají.                                                                                    vj

Významné osobnosti našeho regionu
80 . díl

Kostelecký rodák, hudebník, hudební skladatel …… /viz tajenku/ se 
narodil 16.3 1889. Absolvoval pražskou konzervatoř, byl sólistou a 
primáriem České fi lharmonie. Tvořil skladby především pro housle 
a klavír. Jako příslušník židovského etnika byl sledován, v roce 1941 
zatčen a do roku 1944 vězněn v Terezíně. V témže roce odvezen do 
koncentračního tábora v Osvětimi, kde život význačného hudebního 
virtuoza a skladatele skončil v plynové komoře. V polovici prvního 
jarního měsíce si připomeneme 119. výročí, které uplynulo od jeho 
narození.

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA
VODOROVNĚ : A. Český zpěvák. – B. Snížený tón, francouzsky „ umění 
„. – C. Klan, mrav. – D. Konec motlidby, PRVNÍ DÍL TAJENKY. – E. 
Neustále se stěhovati z místa na místo. – F. Značka basketbalových míčů, 
ovazek. – G. Obyvatel Belgie, španělská exkrálovna. – H. Roztavená hmo-
ta, dívčí jméno. – I. Hlodavec
SVISLE : 1. Truhla. – 2. Dokončit motání. – 3. DRUHÝ DÍL TAJENKY, 
cizokrajný dravý pták. – 4. Vysoké karty, patřící seveřanovi. – 5. Opak 
napravo, polévkový knedlíček. – 6. Plošina v Bosně a Hercegovině, pěna 
do koupele. – 7. Velmi známý autobazar u Hradce Králové. – 8. Domácí 
jméno Anny.
NÁPOVĚDA : ETAR, KRUG.                                        Vladimír Čihák  

Znění tajenky na str.: 14

Kulturní akce v měsíci březnu 
v Rychnově nad Kněžnou 

16.3.2008 od 19:30 hod
Ken Ludwig LO STUPENDO anebo Tenor na roztrhání

divadelní představení
Pelclovo divadlo

19.3.2008 od 19:30 hod
Jaromír Nohavica
Pelclovo divadlo

17.3.2008 od 19.30 hod
Jiří Schmitzer – recitát

Kino RK



Z HISTORIE DALŠÍCH 

PODORLICKÝCH LOKÁLEK
Opočno - Dobruška II. díl

Dlouhý by byl výčet bezúspěšných jednání v 80. a 90. letech 
19. stol. Iniciativu projevovala především Dobruška .  ..... (1 
tajenka) studii opočensko – solnické dráhy nechal vypracovat 
v roce 1890 dobrušský starosta J. Archléb. Přes rázný postup 
a široce rozvinutou propagaci návrh opět neuspěl. Trať, která 
měla být vedena z opočenské ..... (2 tajenka) přes Pohoří, Pulice, 
Dobrušku, Bílý Újezd a Ještěřice do Solnice by neuspokojovala 
ani potřeby města Opočna, ani knížecího panství. V některých 
obcích navíc tento návrh nevyvolal potřebný ohlas.

PÍSEMNNÁ POLOVÝPLŇKOVÁ

 DOPLŇOVAČKA s 1. tajenkou

1. Evropský veletok. 2 Vepřík. 3. Vzdělávací ústav. 4. Hrana. 5. Hrací list. 
6. Povídka B. Němcové. 7. Šplhavý pták. 8. Odloučená skupina společnos-
ti. 9. Říční šelma. 10. Polní hlodavec. 11. Kisna. 12. Akvarijní rybka. 13. 
Olejnina (Asie, J. Amerika). 14. Kasino. 15. Skupina. 16. Zdvořilé oslovení 
ženy. 17. Starořímská vojenská jednotka. 18. Odštěpená náboženská skupi-
na. 19. Pobaltská země. 20. Středozemní borovice. 21. Vytápěcí zařízení. 
22. Vývojové stadium motýla. 23. Antonín (zdrobněle). 24. Lesní roh.

Město Rokytnice v Orlických horách spustilo nové 
webové stránky Městského informačního a kulturní-
ho střediska na www.info.rokytnice.cz.

ČÍSELKA s 2. tajenkou

SPZ Švédska 
Slov. zvr. zájmeno 
Sada 
Turist. přístřeší 
Silnice 
Čelist 
? ? ?

Lank Stanislav

Znění tajenek v tomto 
čísle na str: 14

  Počátkem února byl městský úřad dopisem informován o roz-
hodnutí Rady Královéhradeckého kraje v oblasti výdajů na 
zajištění základní dopravní obslužnosti v roce 2008. Vzhledem 
k nedostatku finančních prostředků v rozpočtu kraje byl společ-
nosti OREDO s.r.o. (organizátor veřejné dopravy v kraji) uložen 
úkol realizovat k termínu 1. změny jízdních řádů 2007/08, které 
proběhnou 3.3.2008, racionalizační opatření s cílem snížit výda-
je na dopravní obslužnost. Jedním z racionalizačních opatření 
mělo být, dle tohoto dopisu, zrušení dvou párů vlakových spojů 
z Doudleb do Rokytnice, a to spoje č. 25220 (Doudleby nad Orlicí 
odj. 7:52, — Rokytnice v Orl.h. příj. 8:28), který měl být— zru-
šen v pracovní dny v celém úseku, dále spoje č. 25231 (Rokytnice 
v Orl.h.odj. 9:22,— Doudleby nad Orlicí příj. 9:58), který měl 
být rovněž  zrušen v pracovní dny v celém úseku.Další rušení se 
týkalo spoje č. 25246 (Doudleby nad Orlicí odj. 19:52, — Rokyt-
nice v Orl.h. příj.20:26) a spoje č.25245 (Rokytnice v Orl.h.odj. 
20:31,  Doudleby nad Orlicí příj. 21:07), které mají být zruše-
ny v celém rozsahu a nahrazeny autobusovým spojením. Rada 
města se proti tomuto způsobu rušení spojů důrazně ohradila a 
odpověděla spol. Oredo s.r.o. a současně radnímu Královéhradec-
kého kraje pro dopravu, že cestující veřejnost z tohoto regionu 
je od spuštění systému IREDO navyklá na využívání železniční 
dopravy z východní části Orlických hor ve směru na Vamberk, 
Týniště n.O., Hradec Králové a Prahu. Například zrušením spoje 
25231 ztratí cestující možnost snadného dojezdu do Hradce Krá-
lové v dopoledních hodinách (dnes odjezd z Rokytnice v 9.22h a  
příjezd do HK v 10.54h). Pokud vlak nepojede, použijeme alter-
nativní autobusovou dopravu a přijedeme do Hradce Králové až 
ve 12.40h s tím, že musíme cestovat autobusem s přestupem v 
Rychnově nad Kněžnou a Holicích (!!!), což je martýrium, které 
pravděpodobně nikdo normální nepodstoupí. Jinými slovy v době 
od 6.30 h do 11.22 h nebude z hor existovat prakticky žádný 
vhodný spoj na Hradec Králové. Nesouhlas zazněl také s rušením 
večerního spoje, kterým se opět vrací naši obyvatelé z Hradce 
Králové nebo Prahy. Tento spoj je využívaný především v pátek a 
o víkendech. Rada města dále poukázala na skutečnost, že  jaké-
koliv omezování spojů v tomto druhu dopravy a narušování tolik 
propagované taktovosti dopravy, automaticky generuje nezájem 
cestujících o použití ekologicky šetrného způsobu dopravy po 
železnici a zcela přirozeně vzniká prostor pro další rušení spo-
jů, které může dojít velmi rychle na samou hranici udržitelnosti 
železniční dopravy na této regionální trati. 
Nekompromisní tón protestu Rady města zabral, protože spol. 
Oredo přehodnotila toto své rozhodnutí a rozhodla se zachovat 
alespoň dopolední pár spojů navržený ke zrušení. Večerní spoj 
nakonec zrušen bude, ale nahradí jej alespoň autobusová doprava. 
Jednání se spol. Oredo a.s. Královéhradeckým krajem budou v té-
to věci i nadále pokračovat.                  Petr Hudousek, starosta

Nesouhlas s rušením 

vlakových spojů

14. března 2008 se uskuteční 
v 

Pěčíně v sále U Rykrů Hasičský ples.
Všichni jste srdečně zváni.



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

ZÁPIS DO 1. ROČNÍKU ZŠZÁPIS DO 1. ROČNÍKU ZŠ
   Ve úterý 12.2. 2008 se v Základní škole Rokytni-
ce v Orlických horách konal slavnostní zápis  dětí 
do prvního ročníku pro školní rok 2008-09. Mimo 
složitého „papírování“ a zjišťování školní zralosti  
byl pro děti připraven i zábavný program. Tradičně 
je tímto programem provázelo zvířátko, v letošním 
roce to byl motýl. Děti z pěveckého sboru novým 
prvňáčkům zazpívaly o motýlech na pasece a nej-
mladší členové tanečního kroužku jim zatančili. 
Potom si děti prohlédly motýly vyzdobenou školu 

a rodiče se mezitím dozvěděli několik důležitých  informací o přípravě jejich dítěte na vstup do školy. Trend poklesu počtu dětí nastupujících do 
škol bohužel v Rokytnici přetrvává . K zápisu se dostavilo pouhých osmnáct dětí. Pro šest z nich žádají jejich rodiče odložení školní docházky.  
Protože k dvanácti nastupujícím dětem přibude sedm žáků s odloženou docházkou z loňského roku, mělo by v příštím školním roce nastoupit do 
první třídy 19 žáků.                                                                                                                                                                         Zdeněk Dušek

JAK JSME SE ZAPSALI 

DO ŠKOLY
OHLÉDNUTÍ ZA OPOČENSKÝM 

SKŘIVÁNKEM 2008
Že nevíte, jak se v zimě chytají motýli? To se musí jít do školy v Rokyt-
nici k zápisu. Tam jich je spousta. Leží všude, na oknech, zdech, lavicích, 
stěnách, jsou krásně barevní a veskrze papíroví. Ale začneme od začátku, 
abyste to pochopili. My, děti ze školky, pomalu začínáme školce odrůstat,  
a tak musíme postoupit výše. (Ono je to trochu jinak, ale to si nechte pro 
sebe: začínají nám být malé školkové postýlky, nohy nám čouhají ven, 
vzájemně si je okusujeme, jednou přijela hygiena a šup, museli jsme k 
zápisu!)
  Po příchodu do školy jsme se nesmírně podivili. Tam mají učitelů! A tak 
šikovné děti, skoro jako jsme my, ale o trochu více. Zazpívali nám jednu 
písničku o motýlech a zatancovali jeden tanec o motýlech. Potom jsme se 
rozdělili na dvě skupiny: na rodiče a na děti. Skupina rodičů  vyslechla 
rady a ponaučení týkající se nás a našeho nástupu do školy jako například, 
že musíme mít tašku, penál, cvičky co nebarví podlahu v tělocvičně, sva-
činu a naopak, že nesmíme zapomenout zdravit, zanedbávat učení, a zlobit 
školníka. 
  My měli také práci. Chodili jsme po škole a hledali motýlky. Jedna paní 
učitelka a jeden pan učitel šli s námi, abychom se v té obrovské škole  
neztratili. Ukázali nám keramickou dílnu, kuchyňku (ta je tam  pro případ, 
že by paní kuchařky připálily oběd ), kreslírnu, hudebnu, tělocvičnu, posi-
lovnu a místnost, kde budeme svačit-bar. Každý jsme si našli svého motýl-
ka a hurá do družiny za dalšími motýly. Tam už to známe, byli jsme tam na 
návštěvě. Je tam podstatně více hraček než ve třídách, takže o hraní nepři-
jdeme, což je nejdůležitější. Vyzvedli jsme si maminky a šlo se do tříd. 
  Tam teprve jsme všem ukázali, co v nás je! Pomocí kresby naší rodiny 
chytající motýly nás zařadili do skupin-“do školy ano“ a “do školy ne“. 
Kdo nakreslil hlavonožce, šupal zpátky do školky. (To nás naučily naše 
milované paní učitelky ze školky, abychom s nimi ještě rok zůstali a nes-
týskalo se jim po nás. Jak budou nastavovat postele, to je jejich věc). Nás, 
kteří jsme prošli sítem, si paní učitelky a páni učitelé  zapsali do notýsku s 
názvem: PRVŇÁČCI, dostali jsme ještě pamětní list, keramický zvonek s 
motýlkem a šlo se domů. Už se moc těšíme. Tatínci nám nakoupí síťky, a 
my se celé léto budeme učit chytat motýli, abychom to v září pěkně všichni 
uměli.                                                                                                       pa

  Únor, na první pohled doba nijaká. Zima neskončila a jaro 
ještě nezačalo. Nacházíme se někde „mezi“, což mohlo by se 
zdáti příznačným. Schází nám výhled za obzor všednosti. A 
nebo je tomu jinak? 
  Některým  z nás se dne 12.2.2008 podařilo dostat se za „opo-
nu“ končin uspěchaného stylu života moderní doby prostřed-
nictvím kulturního zážitku v Opočně pod Orlickými horami. 
Každoročně se v tomto městě koná soutěž mladých pěveckých 
talentů, jíž se účastní i ve školním kole vybraní žáci Základ-
ní školy Rokytnice v Orlických horách. (Jde o oblastní kolo 
soutěže Karlovarský skřivánek a vítězům může zajistit postup 
až do celostátního kola v Karlových Varech.) Letos si naši 
„vyslanci“ počínali nadmíru znamenitě. Mimořádný úspěch 
mělo vystoupení Martina Šudrly, žáka páté třídy, který se 
svými písněmi „Kdyby byl Bavorov“ a „Jedním tahem“ obsa-
dil první místo. Nemohu však opomenout ani výstupy našich 
dvou žákyň - Anny Klimišinové ze III.B a Pavlíny Novákové 
z páté třídy. Po celou dobu svého pěveckého vystoupení před 
porotou a publikem na opočenských „prknech, znamenajících 
svět“ neprojevila Anička sebemenší projev strachu či nervozi-
ty, ačkoliv se jednalo o její první vystoupení na takovéto sou-
těži. Pavlína Nováková zpívala s upřímným nadšením, jako 
kdyby usilovala o získání světové hudební ceny a odměnou se 
stal počet bodů zajišťující umístění na třetím místě. Když sou-
těžícím byly ze strany organizátorů a poroty předány diplomy 
a věcné ceny, zářili radostí. Radost z úspěchu by nešla zamas-
kovat ani těmi nejdražšími líčidly.
Závěrem bych chtěla poděkovat všem soutěžícím za vzor-
nou reprezentaci naší školy.        Mgr. Kamila Jiskrová,                                                                                      

učitelka ZŠ



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

Dne 13.2.2008 v úterý se konala beseda o našich zákonech. Pan 
Petr Češka byl velmi sympatický a vysvětlil nám, jak se například 
zachovat, dojde-li u nás k nějakému přepadení aj. My bychom ani 
neřekli, co vše je člověk přibližně v našem věku schopen udělat. 
Kvůli šikaně může skočit i z okna nebo si udělat něco jiného.
Vyprávěl nám také, jak jeden člověk znásilnil i malé miminko! 
Myslíme si, že je to hrozná věc. Navíc tím miminko může i zabít. 
Lidé jsou dnes schopní snad všeho.  Nebezpečí na nás číhá zkrát-
ka všude.  
  Dále se setkává s případy, kdy manželka fyzicky týrá a dokonce 
někdy i znásilní svého manžela, což je velmi neobvyklé a větši-
nou je to bohužel naopak.
  Také  kvůli drogám lidi udělají vše možné. Navíc jsou velmi 
návykové a mohou i zabít. Zhoršují myšlení a psychiku člověka. 
Děti se nudí a aby se dostaly do nějaké party, začnou… To ale 
většina neví, jak skončí... Bohužel popularita drog prudce stoupá. 
Můžeme se a nimi setkat na každém rohu,  každý den, například 
kafe nebo nikotin či  alkohol jsou  velmi návykové látky.
Dále jsme zjistili, že obětí případů domácího násilí se nejčastěji 
stávají oslabení lidé - malé děti, ženy. Jen si přiznejme, že na  
metrákového chlapa si člověk troufne méně, než na nějaké malé 
dítě či ženu.
  Podobné akce by se  mohly konat častěji. Jsou  totiž velmi poučné 
a zajímavé, občas je i neuvěřitelné, co se děje ve světě, v našem 
státě.                              Veronika Holendová, Jitka Korbelová

  Dne 12.2. se konala ve třídě 8.A přednáška o bezpečnosti dětí 
a mládeže.Stejný osud stihl i 8.B o den později. Dá se říct,že my 
jsme byli jakoby zkušební králíci, zda-li se přednáška ujme a bude 
se líbit.
  Diskutovalo se o problémech jako je šikana, domácí násilí, sexu-
ální zneužívání dětí a mládeže a jejich následcích.Ve světě se kaž-
dý den dějí strašné věci. Den co den jsme vystavováni nebezpečí.
Když přišel jakýsi chlapík v červené bundě nesoucí termosku s ča-
jem, v ruce hallsky a snůšku papírů, kdekdo si pomyslel: „Ježíš, co 
to zas bude?!“ Až po chvíli jsme zjistili, že jsme uprostřed docela 
zábavné a poučné hodiny, kde máme příležitost vyjádřit vlastní 
názor. Možná že i každý zjistil, že byl na něm páchán trestný čin 
nebo alespoň přestupek. Nejen co se týče šikany, kterou každý z 
nás asi zažil nebo alespoň viděl.
Jak byste nazvali situaci, když vás starší a silnější napadá psychic-
ky a vy se nemáte jak bránit? Šikanou. Jste obklopeni partou týpků 
čtyřikrát větších, než jste vy sami a posloucháte věci, které vás 
deptají, drásají vám duši a vy nevíte, co na to říct, jak se bránit... 
Ten bezva přednášející nám sám několikrát připomínal, že nikdy 
nevíme, co se přesně tomu druhému honí v hlavě a co si myslí. A 
měl pravdu! Uvedl i příklad dívky dohnané k sebevraždě. Můžeme 
zabránit nebo alespoň utlumit podobné strašné následky tím, že se 
dané osoby zastaneme, promluvíme si s ní, necháme ji vybrečet na 
rameno a nebudeme přispívat na konto těch, co ho šikanují tím, že 
se přidáme k mlčící většině.
  Další problém, který nás osmáky upřímně zaujal nejvíce, bylo 
sexuální zneužívání a drogy. Sexuální zneužívání se může stát nej-
horším zážitkem života, už jen proto, že dokonale dokáže vypěs-
tovat odpor ke vztahu k intimnímu životu. Tohoto zneužívání se 
na nás dopouští osoby starší 15 let, a měl by je za to stihnout 
zasloužený trest.
Užívání drog je snad největším problémem dneška. Závislost si 
můžete vypěstovat velmi rychle a snadno. Závislou osobou se 
může stát opravdu každý. A jen ti, co mají pevnou vůli a štěstí, se 
z toho můžou dostat. Záleží i na rodičích, postavení mezi přáteli a 
sociálním zázemí.
  Přednáška byla vedená velmi vtipně a záživně. Ne každý souhla-
sil. Všem se líbila a pokud ne, byli alespoň šťastní, že byli osvo-
bozeni s hodiny fyziky plné odporných vzorečků.

zpracovala Klára Fialová a Michaela Rykrová, 8.A

  Dne 12.-13.2 2008 nás navštívil pan Petr Češka z Bílého kruhu bez-
pečí, který nám přednášel o problematice drog, sexuálních právech a 
dalších důležitých věcech týkajících se mladistvých.
   Začali jsme diskusí o šikaně. Přednášející mluvil o tom, co všech-
no tento pojem zahrnuje. V průběhu výkladu jsme si uvědomili, že 
spousta z nás jsme buď obětí nebo agresorem, aniž bychom o tom 
věděli. „Pošťuchovali“ jsme se jen tak ze srandy, ale při tom jsme 
spáchali přestupek. Ti rozumní z nás se určitě zamysleli nad tím, jak 
se budou chovat k ostatním a také slabším. 
   Přes šikanu jsme došli k tématu domácího násilí, které není už 
tak časté jako šikana, ale závažnější. Často ho provozují otcové na 
svých manželkách a v horších případech i na dětech. Myslím, že 
v rodinách dětí z naší školy se domácí násilí objevuje zřídka nebo 
vůbec. Přesto to nevím. 
   V této době je u mladých obvyklým problémem zneužívání drog. 
Nejčastějšími drogami jsou nikotin, alkohol a marihuana. Tyto dro-
gy jsou snadno dostupné, i když to není v souladu se zákonem. Pří-
nášejí problémy jak do školy, tak do rodiny a soukromého života a 
v první řadě devastují zdraví. Kdo nelegální drogy zneužívá, ten se 
většinou vyřadí ze společnosti a změní od základu. I u nás ve škole 
se s některými drogami můžeme setkat, bohužel.
   Sexuální zneužívání je velmi ožehavé téma, které nás zaujalo asi 
nejvíce. Násilníkem bývá většinou muž, ale může se jím stát i žena. 
Pozitivní bylo, že nám pan Češka pověděl o tom, jak se máme bránit. 
Někdy se můžeme zachránit poměrně jednoduše.
   Přednáška - dvě hodiny přinášející ponaučení, nové znalosti a 
v mnohých chvílích i zábavu. Za naše dotazy jsme dostali krásné 
omalovánky, takže se domnívám, že se to líbilo úplně všem.

PŘEDNÁŠKA Z BÍLÉHO KRUHU BEZPEČÍ

POHLED DEVÁŤAČKY NA SOUDNÍ 

PŘELÍČENÍ

V rámci školní výuky se žáci devá-
tých tříd naší školy zúčastnili přelí-
čení u okresního soudu.(Děkujeme 
Mgr. Z. Ursové, že nám naši účast 
umožnila.) Praktická ukázka práva 
byla nesmírně předmětná, vyvolala 
dlouhé diskuze mezi žáky, obdiv 
k profesi soudce i pochybnosti 
o tom, zda se dá vůbec dopátrat 
pravdy, dosáhnout spravedlnosti. 
Nikola Hirková z 9. B svůj pohled 
popsala takto:
Dne 30. 1. 2008 v 9:00 se v Rych-
nově nad Kněžnou konalo soudní 
přelíčení. Hlavním předmětem 
obžaloby bylo napadení veřejného 
činitele. Během tří až čtyř hodin 
předstoupilo před soudkyni sedm 
svědků, kteří potyčce přihlíželi 
nebo do ní dokonce zasahovali, či 
plnili povinnost, protože byli v prá-

ci. Už je to půlrok, kdy se parta 
mladých výrostků hlučně bavila na 
předměstí Týniště. Po napomenutí 
policií měl obžalovaný za policej-
ním autem rozbít skleněnou láhev. 
Po malém konfl iktu, kdy strážník 
vystoupil z auta, se výtržníci ode-
brali ve značně podnapilém sta-
vu do jiného baru, než kam měli 
původně namířeno. Policista, který 
chtěl, aby se mladík za svůj pro-
hřešek omluvil, si zavolal posily ze 
státní policie. Našli je u klubu Vel-
vet, kde se odehrálo bouřlivé zatý-
kání a předvedení na protialkoholní 
stanici, za přihlížení a slovního 
urážení 15 - 20 jiných osob. Nevím, 
kdo měl pravdu, a ty jejich naučené 
řeči mi jdou proti srsti. Nemohla 
bych být soudce, protože bych je 
do „lochu“ musela poslat všechny.

PYTHAGORIÁDA  2007/2008
  Během ledna a února probíhala na naší škole matematická soutěž – Pytha-
goriáda. Dobrovolné soutěže se zúčastnilo 30 žáků 6. ročníku a 20 žáků 7. 
ročníku. Soutěžící řešili 15 úloh, většinou zaměřených na logické myšlení. Na 
jejich vyřešení měli žáci 60 minut čistého času, za každý správně vyřešený 
příklad získali 1 bod. Pro postup do okresního kola museli řešitelé získat mini-
málně 9 bodů. Žádný z žáků však potřebný počet bodů nezískal. 
Nejúspěšnějšími řešiteli byli:

Vojtěch Zimmer 7 bodů
Václav Műller 6 bodů
Vojtěch Říha 6 bodů

Mgr. Martin Vrkoslav



    Polovina školního roku je za námi, klasifi kace uzavřena, vysvědčení jsou rozdána a školní práce 
už se zase rozjíždí na plné obrátky v druhém pololetí. Rád bych se ale ještě ohlédl zpět a zmínil 
jednu ze zajímavých akcí, která v uplynulém čase proběhla.

  Stalo se tradicí, že učitelé připravují pro žáky prvního stupně naší školy tzv. POLOLETNÍ PLES. 
Jedná se o akci, která si klade za cíl nejen žáky pobavit, ale především příjemnou a nenásilnou for-
mou poučit. Navazujeme tak volně na odpovídající okruhy učiva nového vzdělávacího programu, 
který letos uvádíme do praxe. Naší snahou je seznamovat naše žáky s chováním ve společnosti a při 
různých společenských příležitostech, kultivovat jejich vystupování, seznamovat se základy tanců 
apod. -  zkrátka ukázat jim, jak milé a příjemné je občas se společensky obléknout, zatančit si a 
pobavit se. 
Dopoledne před rozdáním vysvědčení mělo slavnostní atmosféru. Mladí tanečníci se shromáždili 
v aule školy, která se pro toto dopoledne stala plesovým sálem. Pololetní ples uváděli s pomocí 
dalších vyučujících paní učitelka Macáková a pan učitel Dostál, kteří se také postarali o taneční 
ukázky. Program zahájily slavnostní nástupy všech tříd, opakovaly se již zvládnuté tance jako polka 
či mazurka, žáci páté třídy předvedli nižším ročníkům nácvik nového společenského tance menuetu 
a všichni měli také příležitost předvést se ve volných tanečních výstupech.

  V průběhu dopoledne žáci měli možnost soutěžit hned v několika disciplínách, jednalo se například o soutěž tanečních párů a jednotlivců v tancích, 
které se děti učily na loňském plese. Odborná porota (provozní zaměstnanci a paní vychovatelka Hamáčková) hodnotila celkový projev přítomných 
„mladých dam a pánů“, konkrétně tedy jejich oblečení, pohyb a chování. Vítězové jednotlivých kategorií byli odměněni sladkostmi a diplomy. 
  Po slavnostním vyhodnocení již nic nebránilo tomu, aby se všichni tanečníci i tanečnice přemístili do svých kmenových tříd, kde jim jejich učitelé 
předali pololetní vysvědčení.                                                                                                               Mgr. Josef Dostál, učitel ZŠ Rokytnice v O.h.

POLOLETNÍ PLESPOLOLETNÍ PLES

NEZDAŘENÝ VÝLET
V sobotu ráno jsme naplánovali 
výlet do přírody. Měl se konat 
po obědě. Tatínek říkal, že nám 
ten oheň rozdělat nepůjde, pro-
tože mrzne a fouká vítr. Sbalili 
jsme do batohu všechny potřeb-
né věci. Třeba polínka, noviny, 
zapalovač, sirky, svíčku a pepo. 
K jídlu jsme vzali: sýrové roh-
líčky, sýr cihlu a čaj v termosce. 
Vzali jsme pejska, bráchu, brat-
rance, maminku taky a mě taky. 
Šli jsme dlouhou cestu. Přišli 
jsme k zamrzlému rybníku a 
tam jsme vyndali věci z batohu. 
Natrhali jsme si trávu a větve ze 
stromu a udělali si přírodní oheň. 
Nepotřebovali jsme ani pepo ani 
noviny ani svíčku. Jediné, co 
jsme potřebovali byl zapalovač, 
polínka a svíčka. Opekli jsme 
sýrové rohlíčky a sýr. Brácha 
zkoušel nožem probodat led v 
rybníku. Led v rybníku byl asi 
3 centimetry. Brácha navrhl, že 
se budeme klouzat po ledě na 
rybníku. Maminka říkala, ať tam 
nelezeme, že je led moc tenký. 
Když jsem to uslyšel, tak jsem 
se nešel klouzat. Brácha s brat-
rancem se nebáli a šli se klou-
zat. Klouzali se u kraje. Mamin-

ka nechtěně vylila čaj na led a 
se rozpustil a byla v něm díra.  
Brácha s bratrancem se klouza-
li a najednou RUP.! Otočil jsem 
se vidím kluky ve vodě. Není 
divu, že led prasknul, když klu-
ci skákali. Byli mokrý jako sle-
pice. Pes šel taky na led. Volal 
jsem na maminku: mamííí, pes 
se propadne. Ale maminka řek-
la: mám jiné starosti. Maminka 
měla opravdu práci. Hasila oheň. 
Šli jsme domů. Bratranec měl 
kalhoty zmrzlé na kost, protože 
voda na kalhotech zmrzla. Byla 
to daleká cesta domů. Brácha s 
bratrancem se roztáli ve vaně. 
Sedli jsme si k televizi a mamin-
ka říkala, že je v televizi kome-
die. Vykulily se mi oči z důlků, 
když jsem viděl tu komedii. 
Komedie se mi nelíbila, protože 
se tam pořád prali a prali. Od 
té doby říkám, že komedie jsou 
pitominy. I když  maminka mí 
jiný názor, tak jí věřím. Od téhle 
chvíle říkám výletům nezdaře-
né výlety. Ale těším se na další 
sobotu, protože možná půjdeme 
zase k rybníku a myslím, že si 
brácha s bratrancem rozmyslejí, 
jestli se budou klouzat.  av  8let

VESELÉ VELIKONOČNÍ DEKORACE

V sobotu 16.2.2008 proběhla další 
sobotní dílnička nazvaná „Veselé 
velikonoční dekorace“. Sešlo se 
zde 13 dětí, které si vyráběly krásné 
kolíčky ve tvaru slepiček, oveček, 
zajíčků a kačenek. Dalším výrob-
kem byl velký prostorový závěs - 
zajíček s mrkvemi. Potom se zdobi-
la vyfouknutá vajíčka, ze kterých se 
zrodily roztomilé slepičky a zajíci. 

Vše doplnily svícny ve tvaru kyti-
ček.Dětem se dílnička moc líbila a 
byly nadšené, kolik výrobků si za 
krátkou dobu odnášely domů.
Výtvarné dílny pořádá jednou za 
měsíc Déčko, Dům dětí a mládeže 
Rychnov n.Kn., Pracoviště Rokyt-
nice v prostorách ZŠ /paličkování/.          
D. Fitzková

Školní zpravodaj Kurýr(ek)

Úspěchy v AJÚspěchy v AJ
  Ve středu 23.1.2008 proběhlo v rokytnické škole první kolo školní olympiády 
v Aj, v kterém žáci předvedli svoje dovednosti v porozumění mluvenému i 
psanému anglickému textu a absolvovali i gramatický test. Celkem se olym-
piády zúčastnilo 23 žáků osmých a devatých tříd. Šest nejúspěšnějších řešitelů 
písemné části postoupilo do druhého kola, kde je čekala konverzace na dané 
téma. Zde si nejlépe vedli Daniel Konewka a Nikola Hirková, kteří postoupili 
do okresního kola. To se konalo  v Rychnově nad Kněžnou, kam se 21.února 
sjelo 18 vybraných  nejlepších žáků v Aj z deseti škol rychnovského okresu ( 
z každé školy se mohli účastnit nejvýše dva žáci ). Reprezentanti rokytnické 
školy zde dosáhli výborných výsledků.  Dan se umístil na vynikajícím druhém 
místě a postoupil do krajského kola. Nikola skončila na výborném čtvrtém mís-
tě. Blahopřejeme.                                                                                   Z.Dušek



 Deset lekcí plaveckého výcviku 
ve sportovním areálu plavecké-
ho bazénu v Dobrušce čeká na 
žáky Základní školy v Pěčíně 
letos na jaře. Instruktoři plavání 
se budou starat o to, aby své žáky 
naučili nejprve dobře dýchat do 
vody a splývat. Děti, které již 
umí plavat, budou zdokonalovat 
svůj plavecký styl. Plavání patří 
k základním lidským dovednos-
tem a je dobře, že české školství 
výuku plavání podporuje a čás-
tečně i dotuje.                       duš

Školní zpravodaj Kurýr(ek)

ZPRÁVY ZE ŠKOL(ičk)y V PĚČÍNĚ

   Další loutkoherecké představení z cyklu pohádek o Zdravěnce a Kubo-
vi viděly děti ze ŠKOL(ičk)Y v Pěčíně ve středu 13.února 2008. Dvojice 
hereček z Divadelní agentury Ludmily Frištenské divadla Úsměv předved-
la dětem pohádku plnou písniček, loutek a humorných převleků, ale také i 
poučení o ústní hygieně a správné životosprávě. Ačkoliv zubařské křeslo 
pro nás dospělé neznamená zrovna veselou zábavu, dětem se v pohádkové 
ordinaci líbilo.                                                                                         duš

Zdravěnka a Kuba aneb Jak je bolel zub

UČÍME SE PLAVATUČÍME SE PLAVAT

Děti ze Základní školy v Pěčíně se letos poprvé účastní akce, která se jme-
nuje Miss panenka 2008. Samotný projekt „Adoptuj panenku a zachráníš 
život dítěti“, po dlouhá léta podporuje celosvětová organizace UNICEF a 
soutěž Miss Panenka Českého rozhlasu HK z tohoto projektu vychází.
Smyslem projektu „Adoptuj panenku a zachráníš život dítěti“ je získat pro-
středky pro celosvětové očkovací programy, které každý rok zachrání život 
milionům dětí, a to za použití symbolu, který znají všechny děti na světě 
– panenky. Každá  představuje skutečné dítě, které bude v rámci očkovací 
kampaně UNICEF v rozvojových zemích proočkováno proti šesti hlavním 
dětským chorobám (spalničkám, záškrtu, černému kašli, tetanu, tuberkuló-
ze a dětské obrně).Vzhledem k tomu, že UNICEF potřebuje nejen  zájem-
ce, kteří panenku koupí, ale také dobrovolníky, kteří ji vyrobí, vznikl v roce 
2005 nápad uspořádat soutěž Miss panenka.  V prvním ročníku se podařilo 
pro UNICEF získat 547 panenek, v loňském - druhém ročníku dokonce 
720. Většina z nich už našla své majitele a splnila tak svůj účel. V tomto 
období vrcholí příprava třetího ročníku projektu Miss panenka. Naše škola 
do této soutěže připravila tři panenky a kluci i holky byli nadšení z myšlen-
ky, že možná zachrání život někomu na druhé straně naší zeměkoule.
4. června 2008 proběhne v královéhradecké Filharmonii gala vyhlášení nej-
krásnější panenky, která získá titul MISS PANENKA 2008. Na toto slav-
nostní setkání budou pozvány všechny zúčastněné školy, známé osobnosti 
i zástupci organizace UNICEF, ale také lidé, kteří zakoupením - adopcí 
panenky poskytnou peníze na očkování. Jedna panenka stojí 600,-Kč, což 
jsou náklady spojené s očkováním dítěte ze země, kde neexistuje běžný 
zdravotnický systém. A pokud byste i vy, čtenáři Horského kurýra, měli 
zájem o koupi – adopci panenky, můžete to udělat prostřednictvím interne-
tové stránky www.unicef.cz .                                                                 duš

Miss panenka 2008 s Českým 

rozhlasem Hradec Králové
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PĚČÍN

ŘÍČKYORLICKÉ ZÁHOŘÍ
Uskutečněné akce v Orlickém Záhoří:

V sobotu 16.2.2008 se konal DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL 
v POHOSTINSTVÍ na návsi v Orlickém Záhoří. 
Akci pořádala MŠ a ZŠ v Orlickém Záhoří a OS Za horami za přispění 
sponzorů.
Odpoledne plné soutěží a odměn za nejhezčí masky v kategoriích před-
školní a školní, vědomostních kvízů a pohybu při pořádané diskotéce při-
spělo k dobré náladě všech zúčastněných. 
Akce 1.-2.února 2008 Mistrovství westernových jezdců  v lyžování - byla 
z důvodu nedostatku sněhu zrušena – více pořadatel www.GreenWell.cz

Plánované akce 

v Orlickém Záhoří:
V sobotu 1.března 2008 pořádá PENZION 
ČERNÁ VODA v areálu lyžařského vleku 

Černá Voda (Orlické Záhoří)
Maškarní karneval na lyžích nejen pro děti
 - program závod na bobech, večerní lyžová-

ní s loučemi, vyhlášení nejlepší masky.
Začátek v 16. hodin – bude se konat pouze 
za příznivého počasí. Více informací najdete 

na www.penzionek.cz.

 Ve středu 27. února se U Rychtáře uskutečnilo veřejné zasedání 
pěčínského zastupitelstva, kde se mimo jiné projednávala:

 zpráva finančního výboru (kontrola financí za rok 2007 s přebyt-
kem) a návrh rozpočtu na rok 2008 

 zpráva starosty s poděkováním organizacím v obci
 návrh rozpočtu pro mateřskou a základní školu
 územní plán obce, který se bude ještě projednávat v březnu
 problém nájemní smlouvy pozemku kolem budovy obecního úřadu
 informace o předpokladu, že Rokytnická voda bude nucena zdražit 

cenu vody (údržba sítě potrubí).
 Hovořilo se také o potřebě rekonstrukce horní části budovy školy, 

o nabídce na vybudování větrné elektrárny, o problémech s komu-
nálním odpadem aj.

 V únoru TJ Sokol Pěčín načal sérii výročních schůzí pěčínských 
organizací (o nich příště)

 Radostným zjištěním je, že už v únoru byl využíván nový areál 
hřiště před obecním úřadem naší mládeží.

   V současné době probíhá v obci oprava a čištění kanalizačního 
potrubí. Bylo instalováno nové tlakové čerpadlo. Práci provádí firma 
Aqua Rychnov n. Kn. Provozovatelem a majitelem čistírny odpadních 
vod je samotná obec.

HOTEL ANENSKÝ MLÝN

   V údolí Anenského potoka v Říčkách byl nově otevřen hotel ANEN-
SKÝ MLÝN. Dlouhou dobu byl tento objekt opuštěný a značně zchátralý. 
Za záchranu vděčí rodině Spurných, která ho koupila a přestavěla v útulný 
hotel se stylovou restaurací. Pokoje jsou vybaveny vlastním sociálním zaří-
zením a restaurace s každodenním provozem nabízí posezení při dobrém 
jídle a pití. Na léto se plánuje vybudování venkovního posezení a dětského 
koutku.
  Původní objekt sloužil jako mlýn s pilou a byla zde i sklářská dílna. Do 
druhé světové války byla v provozu restaurace s pokojíky pro letní hosty. 
Posledními německými majiteli byla rodina Müllerova. Dále objekt sloužil  
jako dětská podniková ubytovna pro školy v přírodě a prázdninové pobyty.
Přijměte pozvání a navštivte hotel Anenský mlýn. www.anenskymlyn.cz

  2. 2. 2008 se v našem Domově pod hradem na Žampachu konalo 
masopustní veselení. 
Maškar bylo spousty, nechyběl ani medvěd, prostořeký žid, který 
nabízel pravé masopustní koblížky, slaměný a hlavně muzika, ta 
nejen dobře a z chutí hrála a zpívala ale také se náležitě vymaška-
řila Krakonoš (Mirek Toman ) nám hrál na harmoniku, řezník (Jiří 
Kavka) na basu a zpěváky zastupoval kominík, ježibabka, ježek 
- tomu to obzvláště slušelo a selky. Rozezpívat naše obyvatele  na 
odděleních pro ně nebyla žádná velká obtíž. Průvod obešel celý 
areál i část obce, medvěd tancoval až se mu hlava točila, maso-
pustních koblížků bylo neustále dost, však je také šašek vezoucí v 
náležitě ozdobeném dvoukoláčku stále doplňoval  .Na závěr maso-
pustu nesmělo chybět pochování basy i tento úkol byl pro Jinou 
dobu z Kunvaldu hračkou a povedlo se! 
Poslední píseň byla náležitě honorována, farář měl tu správnou řeč, 
plačkám to také šlo, když ne od srdce tak určitě z očí, slzy byli 
přímo krokodýlí .Odměnou byla teplá káva a studená limonáda a k 
tomu opravdu dobrá bábovka, kterou nám přivezli muzikanti - teda 
v Kunvaldě pečete bábovky opravdu dobré. Takže se těšíme, že za 
rok se našeho masopustu Jiná doba opět zúčastní. 
Všechny zveme, přijďte se podívat a pobavit, aktuální dění na 
Žampachu si můžete zjistit na našich stránkách www.uspza.cz.
            Za Domov pod hradem Žampach Bc.Brůnová Gabriela

Masopust na Žampachu



KRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V BARTOŠOVICÍCHKRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V BARTOŠOVICÍCH
Mikulášská nadílka

  V zimě 3. prosince uspořádala 
škola mikulášskou besídku s tím-
to programem. 1.) Mikuláš je tu. 
2.) Hospodyňky. 3.) Myslivecká 
latina. 4.) Dobře vyřídila. 5.) Jak 
se z čerta anděl stal. Výstupy se 
dětem dobře povedly a líbily se. 
Besídka se konala v sále místního 
hostince pana Mačáta a byla prv-
ním veřejným vystoupením naše-
ho žactva ve zdejší obci. ( Kromě 
vystoupení žactva na Čiháku loň-
ského roku. ) I z peněžní stránky 
jsme měli úspěch, zůstal nám čistý 
zisk 300 Kč.
Mléčná akce

6. prosince začalo se s mléčnou akcí. Každý den dostávaly potřebné a 
přespolní děti mléko nebo kakao, až do Velikonoc.

Vánoce
Vánoční besídka s nadílkou dětem konala se 25. prosince. Jako každý 
rok, tak i letos vyprosily si děti v českých rodinách cukroví na stromek. 
Bohužel bylo kýmsi z místních Čechů řečeno, že děti chodí žebrat. 
Správce školy vytkl to při promluvě, ale byl za to napaden.

Zima
Zima do Vánoc a o Vánocích byla mlhavá, sněhu málo, proto nebyli 
zde žádní lyžaři.
Důl „Nelson„
3. ledna 1934 udál se výbuch v dole „ Nelson „ u Duchova, při němž 
130 lidí bylo pohřbeno pod zemí.

A. Švehla a O. Ševčík
Smrt, jejíž kosa se neotupila po této ukrutné žatvě, podťala brzy nato 
zase dva životy. Odešli navždy od nás Ant. Švehla a Otakar Ševčík. 
První vynikající státník, druhý světoznámý učitel houslové techniky.

Pololetí
Pololetní prázdniny byly letos delší a trvaly od 31. ledna do 4 . února. 
Na německé škole zdejší nastoupil nový defi nitivní řídící učitel. Také 
nastala změna dozoru školy našeho obvodu. Novým inspektorem je pan 
Ferdinand Hykl, který přišel z Jindřichova Hradce.

Valdštýn
25. února bylo to 300 let od Valdštýnovy smrti. O události bylo hodně 
psáno v denním tisku i odborných článcích.

7. březen
7. března na oslavu 84. narozenin pana presidenta republiky sehráli 
žáci navečer loutkové divadlo „ Spiritám – pekelný alchymista „. Je to 
kus s tendencí protialkoholní. Před provedením hry visel ozdobený a 
barevným světlem osvícený Obraz pana presidenta na jevišti, při tom 
v promluvě poukázal správce školy, že abstinentismus je důležitějším 
rysem povahy páně presidentovy.

Týden čistoty
Od 15. do 25. března byl týden čistoty. Heslo: čistota půl zdraví má se 
státi heslem každého jednotlivce, neboť jen zdravý národ může obhájiti 
svoji samostatnost a zabespečiti mír, o nějž usilují mírové slavnosti Čsl. 
Červeného kříže, konané na Bílou sobotu.

Jaro
V dubnu začalo pěkné jarní, skoro letní počasí s velkými vedry. V noci 
na 5. dubna napadlý sníh pokryvší vše zvěstoval poslední zápas zimy.

Karolinum
10. dubna byla zapsána do zemských desek budova Karolina jako maje-
tek české University Karlovy.

Pěvecký festival
Na oslavu výročí úmrtí Smetanova a Dvořákova konal se Pěvecký fes-
tival, jehož první část – Den mládeže – konal se 22. dubna. Zpívalo 
10. 000 dětí v Průmyslovém paláci v Praze.

Dr. M. R. Štefánik

Na 4. května připadlo 15. výročí tragické smrti generála Dr. M. R. 
Štefánika. V ten den byla budova školní ozdobena praporem ve státních 
barvách.

B. Smetana a A. Dvořák
Školní oslava výročí úmrtí skladatelů Smetany a Dvořáka konala se 
spolu s besídkou ku svátku matek dne 13. května. Skladba „ Má hvězda 
„ dobře spojila obě slavnosti dohromady. Na letošek připadá ještě jedno 
důležité výročí a sice 100 let od narození naší státní hymny.

Inspekce
23. května navštívil zdejší školu p. inspektor F. Hykl a provedl pro-
hlídku školy.

Volba presidenta
24. května konala se ve Vladislavském sále na hradě pražském vol-
ba presidenta republiky. Žactvo bylo právě ten den v Žamberku, kde 
vyslechlo na náměstí z radia presidentovu přísahu a sledovalo jeho 
triumfální cestu Prahou. Odpoledne bylo přítomno kulturnímu fi lmu 
„Zem spieva„.

Lipany
V květnu 30. bylo to 500 let od bitvy u Lipan. Žactvu se dostalo objas-
nění slovem i obrázky.

J. Neruda, V. B. Třebízský
Bylo též vzpomenuto výročí smrti dvou našich spisovatelů : Jana Nerudy a 
Václava Beneše Třebízského.                                             P.Zámečník

* INFORMACE  Z  OBCÍ ** INFORMACE  Z  OBCÍ *

BARTOŠOVICE
Na veřejném plenárním zasedání Zastupitelstvo obce schválilo kromě 
majetkového záměru ohledně některých pozemků malé výměny, také akci 
Programu obnovy vesnice 2008 s názvem „ Instalace ústředního topení 
v budově Obecního úřadu č.p. 35 „. Obec bude žádat o dotaci Královéhra-
decký kraj. Jedná se o úsporné topení biomasou, dosavadní topení elektři-
nou je neefektivní. V budově se kromě Obecního úřadu nachází ordinace 
lékaře, působí zde masér, dále pošta, nově zřízený obchod a hasičská zbroj-
nice s klubovnou hasičů.
4. února měli možnost zdejší občané i rekreanti možnost se seznámit s tří-
děním odpadů v poutavém podání Terezy Bižové a klientů Sdružení Nera-
tov. Zájemců přišlo bohužel málo, snad to příště bude lepší.
Nově zřízený obchod smíšeným zbožím se úspěšně rozběhl díky Sdružení 
Neratov, odpovědné Vendulce Malíkové a prodavačce Marušce Dvořá-
kové. Jako všichni, kdo jsou zde závislí na turistickém ruchu, potýká se 
s nízkými tržbami následkem ne zrovna příznivých podmínek pro turisty a 
především lyžaře.                                                                 Petr Zámečník



Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk   upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek 6 - 17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

 k nákupu!

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

PRODEJNA BARVY - LAKYPRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733

 nabízí širší sortiment nátěrových hmot
   a ostatní materiál

 sádrokartonové desky KNAUF
 tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
 stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
 suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
 tmely, lepidla na veškeré povrchy
  barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury

   malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
  barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
  antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta

 fasádní barvy dle odstínu

TRAFIKA KUNC PETRTRAFIKA KUNC PETR
ROKYTNICEROKYTNICE v O. h. v O. h.

NABÍDKA  DVD NA MĚSÍC LEDEN:

 SKANDÁL ( RICHARD GERE )
 RITUÁL ( NICOLAS CAGE )
 PRÁZDNINY PANA BEANA ( ROWAN ATKINSON )
 BÍLÝ OLEANDR
 KDO SI HRAJE NEZLOBÍ
 ZÁKONY BROOKLYNU ( ALEC BALDWIN )
 PÍSEŇ LÁSKY SAMOTÁŘKY ( JOHN TRAVOLTA )

 POCHYBNÁ SLÁVA
 PROLOMENÁ STEZKA
 HORŠÍ UŽ TO NEBUDE
 TEMNÁ BOUŘE
 DOTKNI SE OHNĚ
 ZÁKONY BROOKLINU
 BOURNEOVO ULTIMÁTUM

DÁLE VELKÁ NABÍDKA SYPANÝCH ČAJŮ ZA DOBRÉ CENY.

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE? ?

V pořadí již páté  

Žamberské jarní slavnosti v 
Divišově divadle probíhají 

od 14. března do 9. května 2008.  
Svým pojetím se vrací k podstatě prvních ročníků, kdy bylo hlavní 
snahou organizátora dát prostor kvalitním amatérským uměleckým 
souborům (především divadelním, ale i hudebním v doprovodných 
akcích) zejména z Pardubického kraje. Pro atraktivitu jsme letos popr-
vé připravili možnost zakoupit permanentky na celý program za velice 
zvýhodněnou cenu 240,- Kč. Permanentka platí na všechny pořady v 
rámci ŽJS a též na doprovodný program.

VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI NAŠEHO REGIONU - 80. díl

EGON LEDEČ

Z HISTORIE DALŠÍCH PODORLICKÝCH LOKÁLEK
OPOČNO – DOBRUŠKA  III. DÍL

1.alternativní
2.stanice



Jídelna Jídelna 
(bývalá Selka) Rokytnice v O.h.(bývalá Selka) Rokytnice v O.h.

Radka KlementováRadka Klementová
nabízí:

obědy -50,-, bez polévky - 45,-
domácí oslavy

na objednávku: 
 Houskové knedlíky
 Bramborové knedlíky + špalíčky
 Buchty
 Buchtičky atd

.
Těšíme se na Vaši návštěvu!
Tel: 494 595 174, mobil: 774 313 341

   V letošní turistické sezóně 2008, která začne  na rychnovském 
kolowratském zámku v dubnu otevřenými víkendy a naplno od 
1. května,  budou návštěvníci poprvé v historii zámku prochá-
zet spojovací chodbou mezi zámkem a kostelem Nejsvětější 
Trojice.
  Uvedl to správce zámku Pavel Sršeň s tím, že od 1. květ-
na budou na zámku zpřístupněny  tři prohlídkové okruhy: V 
tom prvním, po 35 let nezměněném, který prošel nyní několi-
ka úpravami, vznikl  Rytířský sál;  doplněn byl o další náby-
tek z depozitáře a navíc interiéry  mají nové dekorační látky. 
Druhý okruh  zahrne část expozice z první varianty, dále pak 
nové interiéry, jako jsou Lovecký salón nebo zbrojnice, a bude 
pokračovat   spojovací chodbou do kostela Nejsvětější Trojice. 
V něm si návštěvníci prohlédnou kaple Pražského Jezulátka a 
Loretu i hlavní loď kostela a prohlídku zakončí ve  staré zvonici 
u zvonu Kryštof. Ve třetím okruhu čeká návštěvníky překvapení 
- ve sklepení pod zámkem  uvidí nejen původní  klenuté sklepy 
s pilíři, ale hlavně  komunistický dvoupodlažní protiatomový  
kryt, který byl vybudován pro čelné představitele komunistic-
kého režimu okresního formátu.
  „Na druhém zámeckém nádvoří vlevo v rohu od kašny se 
připravuje k otevření 1. května zámecká nekuřácká kavár-
na s vnitřní kapacitou 50 míst a s možností posezení venku i 
pronájmu pro soukromé účely. Nejbližší chystaná akce zámku 
je velikonoční koncert  Dvořákovy Stabat Mater  20. března 
od  19 hodin  v kostele Nejsvětější Trojice. Na něm se publiku 
představí víc než stočlenný ansámbl (60členný pěvecký sbor 
Bendl a Komorní orchestr Jaroslava Kociána) v čele s Gabri-
elovou Beňačkovou, R. Novákem, T. Černým a E. Adlerovou. 
Takovéto náročné provedení nemá široko daleko obdoby a při-
nese mimořádný umělecký zážitek. A ještě jedna novinka ze 
zámku - na prvním nádvoří se s novou sezónou otevírá nově zří-
zený prostorný zámecký obchod, kde bude možnost zakoupit si 
jednak vstupenky a jednak upomínkové předměty,  kvalitní lite-
raturu z oblasti beletrie, filozofie, umění, dětské i dárkové lite-
ratury, CD s klasickou hudbou, včetně CD Gabriely Beňačkové, 
a  nebude chybět ani DVD průvodce Rychnovem nad Kněžnou. 
Návštěvníci zámku si budou moci zakoupit i rozličná umělecká 
díla vysoké kvality včetně šperků ze stříbra a zlata,“ uvedl kas-
telán rychnovského zámku.                                                -kr-

Novinky na 

zámku

Tradiční Tradiční 
Anenská pouťAnenská pouť

se koná

v Rokytnici 
v Orlických horách

25. - 27. 7. 200825. - 27. 7. 2008



MĚSTO
ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH
517 61

HORSKÝ KURÝR - Regionální měsíčník pro Rokytnicko a okolí. Vydává 
Městský úřad Rokytnice v Orlických horách. Šéfredaktor: Bc. Miroslav 
Rücker, redakční rada: Ing. Vladimíra Jiroutová, Josef Bahník, Mgr. Věra 
Dušková, Pavlína Vnenková, Jiří Koblása, Karolina Gallová.
Adresa redakce: Horský kurýr, náměstí T.G.M. 4, 517 61 Rokytnice v O.h. 
Tel. + fax: 494 595 326, 736 752 200. E-mail: hoku@rokytnice.cz
Registrace MK ČR E 11929. Vychází jako měsíčník. Uzávěrka pro dopi-
sovatele do 20. každého měsíce. Příspěvky čtenářů a dopisovatelů nemusí 
vyjadřovat stanovisko redakce. Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a tiskové chyby. Náklad 700 výtisků. Sazba a tisk UNIPRINT 
s.r.o. Rychnov n.Kn. Toto číslo vyšlo v březnu 2008.  
Cena: 6,- Kč

PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

ROZPIS JARNÍCH UTKÁNÍ FOTBALISTŮ 

1. FC ROKYTNICE V O. H.

datum    den čas Doma-venku        soupeř poznámka
 30.3. neděle  15:00       doma  Rychnov ,,B“   
  5.4. sobota 16:30       venku    Voděrady   
 12.4. sobota 16:30       doma     Dobré ,,A“
 20.4. neděle 17:00       venku     Kost.Lhota  
 26.4. sobota 17:00       doma    Ždˇár nad O.
  3.5. sobota 17:00       venku         Solnice
  8.5. čtvrtek 17:00       venku     Albrechtice
 11.5  neděle 17:00       doma     Přepychy,,B“
 18.5. neděle 17:00       venku       Petrovice
 24.5. sobota 17:00       doma          Zdelov
  1.6. neděle 17:00       venku      Borohrádek
  8.6. neděle 17:00       doma Černíkovice,,B“
 14.6. sobota 17:00       venku Lípa nad O.,,A“

datum den čas Doma-venku  soupeř  poznámka
12.4. sobota 13:30       venku Doudleby nad O.
19.4. sobota 14:15       doma        Hronov
26.4. sobota 14:00       venku  Čermná nad O.
 3.5. sobota volno         volno         volno       volno
10.5.   sobota 14:00       venku        Solnice
17.5. sobota 14:00       venku      Javornice
24.5. sobota 14:15       doma       Vamberk
 1.6. neděle 10:00       venku      Častolovice
 7.6. sobota 11:45        doma      Černíkovice

datum den čas Doma-venku soupeř poznámka
13.4 neděle 10:00     venku    Borohrádek  
20.4. neděle 10:00     venku    Albrechtice
26.4.. sobota 10:00     doma    Černíkovice
 3.5. sobota 10:00     doma    Borohrádek
10.5. sobota 10:00     doma    Albrechtice
18.5. neděle 10:00     venku    Černíkovice  
25.5. neděle 10:00    venku    Borohrádek
 1.6. neděle 10:00    venku    Albrechtice
 7.6. sobota  9:30    doma   Černíkovice

datum  den    čas Doma-venku soupeř poznámka
16.4. středa 16:30      venku Solnice,,B“
23.4. středa 16:30       doma Union Rokytnice
30.4. středa 16:30      venku Letohrad,,B“ D.Dobrouč
7.5. středa 16:30      doma Rychnov ,,C“
 15.5. čtvrtek    Nadstavba  1.kolo
19.5. pondělí    Nadstavba  2.kolo
  26.5. pondělí    Nadstavba  3.kolo
2.6.  pondělí    Nadstavba  4.kolo
5.6. čtvrtek    Nadstavba  5.kolo 
9.6. pondělí    Nadstavba  6.kolo

MLADŠÍ ŽÁCI

STARŠÍ ŽÁCI

DOROST

MUŽI

Pozn.: od 15.5. bude odehrána nádstavbová část .Rozpis 
zápasů bude dodatečně upřesněn!!!!!!!!!


